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Plats och tid Rådasjön kommunhuset i Mölnlycke kl. 18:00-20:00 
 

Beslutande ledamöter 
Håkan Eriksson (KD) (ordförande)  
Jan Linde (vice ordförande) 
Sven Karlsson (M) §§ 26-31 (kl. 18:10-20:00) 
Lennart Vinqvist (SP)  
Hans Hammarström (Wendelsbergs folkhögskola) 
Niclas Rosell (ABF) 
Bengt Kvarnström (OK Landehof) 
Mette Waldrop (Hindås kommunalförening m.fl) 
Birgitta Garnemark (Röda korset) §§ 26-27 (kl. 18:00-18:45) 
Tord Gustavsson (SPF Björken)  
Maria Onelius (Zenitkören) 
Katarina Nordling (Rävlanda Samhällsförening) 
Mette Grefsrud Persson (Landvetter Idrottssällskap) 

 
Övriga närvarande 
Päivi Malmsten, sektorschef för utbildning, kultur och fritid § 
26 
Susanna Eskilsson Juhlin, verksamhetschef för kultur och fritid  
Marie Westergård, enhetschef för fritid § 27 
Sofia Svensson, föreningsutvecklare § 27 
Mats Rosendahl, utvecklingsledare för kultur och fritid § 28 
Emelie Ivarson, sekreterare 
 
Utses att justera 
Jan Linde 
 

Justering Kontaktcenter i kommunhuset i Mölnlycke 

 

Protokollet omfattar §§ 26-31 

 

Förvaring  Protokollet förvaras hos kansliet, Härryda kommun 
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Sekreterare _________________________________________________ 
 Emelie Ivarson 
 

Ordförande _________________________________________________ 
 Håkan Eriksson  
 

Justerande _________________________________________________ 
 Jan Linde  
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§ 26 

Nämnden för utbildning, kultur och fritids verksamhetsberättelse 2023 
samt organisationernas synpunkter inför budgetarbetet 

Förvaltningen har utarbetat verksamhetsberättelse för 2023. Verksamhetsberättelsen är en 
väsentlig del i kommunens styrmodell och innehåller en redovisning av 
kommungemensamma prioriterade områden, ekonomiska resultat, uppföljning av 
grunduppdrag, verksamhetsmål för god ekonomisk hushållning, samt uppföljning av 
prioriterade politiska mål och inriktningar. Verksamhetsberättelsen utgör ett underlag i 
budgetarbetet inför kommande år. 

Päivi Malmsten, sektorschef för utbildning, kultur och fritid presenterar verksamhetsberättelse 
från föregående år med fokus på resultat och väsentliga utvecklingsområden för de 
verksamheter som har relevans för rådets uppdrag.  

Rådet har inför eller på sammanträdet möjlighet att till politiken framföra synpunkter och 
förslag, att peka på viktiga frågor och prioriteringar som bör beaktas av politiken inför arbetet 
med budget, mål och inriktningar för kommande år.  
 

Rådets organisationer lämnar synpunkter i: 

• Skrivelse från Tord Gustavsson, SPF Seniorerna Björken, daterad 12 mars 2024, 
Bilaga 1. 

• Skrivelse från Mette Waldrop, Hindås kommunalförening och bygdegårdsföreningen 
Hindås station, daterad 14 mars 2024, Bilaga 2. 

• Skrivelse från Lena Holmberg, Sjövalla Frisksportklubb, inkom 14 mars 2024, Bilaga 
3. 

• Skrivelse från Mette Grefsrud Persson, Landvetter IS, inkom 20 mars 2024, Bilaga 4. 

• Skrivelse från Katarina Nordling, Rävlanda Samhällsförening, inkom 26 mars 2024, 
Bilaga 5. 
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Rådet för idéburna organisationers behandling 

Rådet för idéburna organisationer noterar informationen och organisationernas synpunkter.  

Rådet för idéburna organisationer delges presentationen med protokollet. 

____  
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§ 27 

Samråd gällande uppdrag om rutin för certifieringar i Härryda kommun 

Nämnden för utbildning, kultur och fritid uppdrog den 6 februari 2024 § 22 åt förvaltningen 
att ta fram ett förslag till rutin kring certifiering av föreningar i Härryda kommun, där bland 
annat följande beskrivs: 

• Vad en förening ska göra för att uppvisa att den uppfyller kraven för certifiering samt 
hur förvaltningen dokumenterar detta. 

• Vad en förening årligen ska göra för att behålla certifieringen samt hur förvaltningen 
dokumenterar detta. 

• Hur och när granskning ska göras av en förening, samt åtgärder vid upptäckta 
kvarstående brister. 

• Hur föreningar skall säkerställa och redovisa att registerutdrag tas på personer som 
befinner sig nära barn och ungdomar inom verksamheten. 

• Vilka ekonomiska kontroller av föreningen och dess styrelse som ska göras. 

Uppdraget ska redovisas till nämnden för utbildning, kultur och fritid 7 maj 2024. 

Marie Westergård enhetschef för fritid, och Sofia Svensson, föreningsutvecklare, informerar 
om förvaltningens förslag till rutin för certifiering av ideella föreningar i Härryda kommun 
och efterfrågar rådets synpunkter.  
 

Rådets organisationer lämnar följande synpunkt: 

• Organisationerna ser positivt på förvaltningens förslag och anser att det innebär en 
väsentlig förenkling.  

 
Rådet för idéburna organisationers behandling 

Rådet för idéburna organisationer noterar informationen och organisationernas synpunkt. 
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Rådet för idéburna organisationer noterar att organisationerna har möjlighet att inkomma med 
synpunkter till sofia.svensson2@harryda.se fram till 28 mars 2024 klockan 12.  

Rådet för idéburna organisationer delges presentationen med protokollet. 

____   

mailto:sofia.svensson2@harryda.se
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§ 28 

Samråd gällande uppdrag att utreda möjligheten att tillsammans med 
intresserade föreningar och ungdomar bättre tillgodose ungdomars 
fritidsintressen i området Hindås, Hällingsjö och Rävlanda 

Nämnden för utbildning, kultur och fritid fastställde 18 december 2023 § 227 
Verksamhetsplan 2024-2026 med driftbudget per verksamhet 2024-2026 samt 
investeringsbudget per projekt avseende åren 2024-2028. I verksamhetsplanen uppdrar 
nämnden åt förvaltningen att utreda möjligheten att tillsammans med intresserade föreningar 
och ungdomar bättre tillgodose ungdomars fritidsintressen i området Hindås, Hällingsjö och 
Rävlanda.  

Mats Rosendahl, utvecklingsledare för kultur och fritid, informerar och efterfrågar rådets 
synpunkter, förslag och rekommendationer för fortsatt dialog om ungas fritidsintressen och 
föreningslivets engagemang i Hindås, Hällingsjö och Rävlanda. 
 

Rådets organisationer lämnar följande synpunkter, förslag och rekommendationer för dialog: 

• Ekonomiska resurser och möjlighet att resa i kommunen är viktiga förutsättningar för 
att kunna delta i dialog. 

• Det upplevs ibland som svårt för tonåringar att komma på vad de gillar att göra. Att 
ändra perspektiv kan underlätta dialogen. Istället för att direkt fråga vad de 
personligen vill, kan man fråga hur de skulle vilja utveckla orten för sina 
vänner/andra. Detta kan öppna upp för en mängd idéer och göra dialogen mer 
engagerande och konstruktiv. 

• Hitta sätt att mötas över generationsgränser. Alla behöver bli sedda och vara behövda. 
Det är därför viktigt att fråga vad som gör att ungdomarna känner sig behövda. Det 
skapar nöja ungdomar.  

• Samverka med skolan kring dialogen. För att kunna kartlägga ungdomarnas önskemål 
och behov är det är viktigt att förvaltningen börjar med att på ett genomtänkt sätt ha 
dialog med ungdomarna. Skolan är en bra arena för detta, eftersom en bred och 
representativ grupp ungdomar inkluderas, även de som kanske annars är svåra att nå. 

• Viktigt att tänka på de kommunövergripande föreningarna. Ungdomar rör sig över 
orts- och kommungränser för sina aktiviteter.  
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• Utbudet av föreningar och aktiviteter är större i de större orterna på grund av ett större 
upptagningsområde. Vad skulle krävas av större föreningar för att de skulle kunna ha 
hela kommunen som sitt upptagningsområde? 

• Hur många i den studerade målgruppen är med i någon förening?  

• Går det att se skillnader mellan Hindås, Hällingsjö och Rävlanda med hänsyn till 
Statisticons rapport?  

• Använd LUPP undersökningen som utgångspunkt för dialog. 
 

Rådet efterfrågar att få återkoppling i ärendet och att även få ta del av LUPP-undersökningen 
vid ett kommande sammanträde. 

 

Rådet för idéburna organisationers behandling 

Rådet för idéburna organisationer noterar informationen och organisationernas synpunkter. 

Rådet för idéburna organisationer noterar att organisationerna har möjlighet att inkomma med 
synpunkter till mats.rosendahl@harryda.se fram till och med 24 april 2024.  

Rådet för idéburna organisationer delges presentationen med protokollet. 

____  

 

  

mailto:mats.rosendahl@harryda.se
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§ 29 

Planering inför rådets öppna möte den 3 juni 2024 

Rådet tar upp följande förslag på uppslag för det öppna mötet den 3 juni 2024:  

• Hur gick det med det nya bidraget? Information om utvärdering av styrdokumentet 
Stöd till ideella föreningar och folkbildning.  

• Föreningsdag där allmänheten träffar föreningar. En föreningsdag ger en fin möjlighet 
att visa upp sig för våra medborgare. Lyssna på folkbildning, friidrottsförbund osv.  

• Föreningsutbildning i styrelsekunskap, meningen med föreningen med mera.  
Vi har ett generationsskifte i föreningslivet och det finns behov av kunskap om hur 
föreningslivet fungerar, vad en förening gör och ordningen runt en förening. 
Utbildningen skulle kunna ge svar på: Hur utvecklar man föreningens särart? Vad är 
syftet med föreningen? Vad innehåller föreningens stadgar? Vad behöver man göra 
under ett år som förening? Vad är mervärdet jag som funktionär/ledare får ut av mitt 
engagemang? Hur värvar föreningar funktionärer och ledare? Rådet ger Jan Linde i 
uppdrag att ta fram en utbildning/information om detta.  

• Rutin för certifiering. Så här går det till om man som förening vill bli certifierad.  

• Sveriges bästa föreningsliv. Kommunen har mål för att bli bästa näringslivskommun 
men saknar mål för att bli bästa föreningslivskommun. Vore värdefullt om kommunen 
och politiken göra samma besök som man gör i näringslivet. Bra att få en inblick i 
vilka utmaningar som föreningar kämpar med.  

• Så här fungerar Rbok. Tips och trix i Rbok. Lär dig prata med Rbok. 

• Vad händer i kommunen? Utblick kring vad som händer, med information om till 
exempel arbetet med ishall, näringslivsetablering av nya Hjortviken och andra, vid 
tidpunkten för det öppna mötet, aktuella frågor. 

Rådet föreslår utifrån ovanstående följande innehåll på det öppna mötet:  
1. Föreningsutbildning i styrelsekunskap och meningen med föreningen.  
2. Rutin för certifieringen.  
3. Så här fungerar Rbok.  
4. Vad händer i kommunen? 
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Rådet för idéburna organisationers behandling 

Rådet för idéburna organisationer noterar rådets förslag på planering inför det öppna mötet 
den 3 juni 2024.  

____   
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§ 30 

Information från förvaltningen 

Susanna Eskilsson Juhlin, verksamhetschef för kultur och fritid, informerar om bland annat 
arbetet med ishall, inventering av lokaler och näringslivsetablering av nya Hjortviken. 

 

Rådet för idéburna organisationers behandling 

Rådet för idéburna organisationer noterar informationen.  

Rådet för idéburna organisationer delges presentationen med protokollet. 

____  
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§ 31 

Delgivningar  

Rådet för idéburna organisationer delges följande: 

• Ekonomiska planeringsförutsättningar inför budget/plan 2025-2027 (-2029) 

• Kommunstyrelsens verksamhetsberättelse 2023, beslut 21 mars 2024 

• Nämnden för utbildning, kultur och fritids verksamhetsberättelse 2023, beslut 19 mars 
2024 

 

Rådet för idéburna organisationers behandling 

Rådet för idéburna organisationer noterar delgivningarna.  

____  
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Förslag inför budgetarbetet, Härryda kommun 

Ortspeng till de östra kommundelarna 
Vi önskar att återinföra idén från 2018–2019 med ortspeng till de östra kommundelarna Hindås, 
Rävlanda, Hällingsjö, Härryda och Eskilsby. Eftersom orterna är olika stora med olika antal 
invånare skulle förslagsvis en bestämd årlig summa per invånare och ort skapa en rättvis 
fördelning. En liknande satsning fanns 2008 med Initiativ Hindås, 100 kr / invånare = 273 300 kr. 

Ortspengen skulle användas till förslag som tas fram av medborgarna för mindre projekt som 
förbättrar och/eller förskönar närmiljön lokalt. Låt utsedd ortsansvarig från kommunen bli 
kontaktperson för samhällsföreningarna på respektive ort. 

Goda exempel från Hindås
Ett stöd på 50 000 kr + ideellt arbete och 
ibland även extra ekonomiskt stöd från 
lokala företag och föreningar - kan 
resultera i betydande och varaktiga 
förbättringar i samhället. 

• 2018 - TOTALRENOVERING AV
FÖRRÅDET VID HINDÅS
STATIONSHUS – Lagning av knäckt
innertak, nytt yttertak, hängrännor
och stuprännor, ny panel och
målning av denna. Ett samarbete
mellan bland annat Hindås
kommunalförening,
bygdegårdsföreningen Hindås station
samt lokala företagare.

• 2019 - BÅTILASTNINGSRAMP VID
VÄSTRA NEDSJÖN – Avgift för
strandskyddsdispens, betongplattor till
ramp, grus. Ett samarbete mellan bland
annat Hindås kommunalförening och
vattenägarna Västra och Östra
Nedsjöns fiskevårdsområden samt
lokala företagare.

Mette Waldrop 
Hindås kommunalförening och bygdegårdsföreningen Hindås station 

Hindås 14 mars 2024 

FÖRE efter
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Här kommer inspel till budgeten: 

Viktigt att budgeten innehåller medel för oförutsedda händelser som exempelvis kraftigt snöfall där 
man skulle behövt en beredskap för att kunna skotta fotbollsplanerna. Nu blev många matcher 
inställda i vinter pga brist på skottning. Med tanke på klimatomställningen så är extremväder att 
vänta allt oftare och det behöver finnas en beredskap i budgeten att ta höjd för detta. 

Pandemin visade på vikten av möjligheter för föreningar att kunna bedriva sin verksamhet utomhus, 
gärna då under tak men fortfarande luftigt. Vore bra om budgeten genom ett uppdrag från politiken 
tog höjd för en utredning med följande åtgärder som utforskar vilka sådana byggnader/platser som 
redan finns och som skulle behöva utvecklas, då gärna tillsammans med berörda föreningar. 

Vore bra om budgeten innehåller ett uppdrag från politiken att utveckla samverkan 
kommun/idéburen verksamhet/medborgare för att hitta fram till kontinuerliga och strategiska 
former inom alla verksamheter vad gäller plan- och byggprocesser för att tex säkerställa tillgång till 
lokaler och utomhusplatser men också vad gäller transporter. Detsamma gäller samverkan kopplat 
till målet om Sveriges bästa skola som också kan kopplas till den fysiska planeringen av skolor och 
marken runt om. 

Lena Holmberg 

Sjövalla Frisksportklubb 

Inkom 14 mars 2024 
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Landveter IS inspel �ll budget 

Härryda kommun har et mål om at vara Sveriges bästa näringslivskommun. Kommunen har ingen 
liknande målsätning för föreningslivet, vilket vi som en av kommunens större föreningar saknar. 
Härryda kommun har en mångfald av föreningar, som vi säkert kan enas om at �llsammans gör stor 
nyta för kommunens invånare. 

Föreningslivet står överför stora utmaningar, bland annat är det svårare för föreningslivet i dag at 
engagera frivilliga kra�er än vad det var för bara några år sedan. Samhället är i ändring och så även 
föreningslivet.  

Årligen besöker tjänstemän och poli�ker företag i kommunen för at öka förståelsen för företagarnas 
villkor. Landveter IS önskar at det i budgeten tas med en liknande ak�vitet för poli�ker och 
tjänstemän där de kan besöka föreningslivet i kommunen. Deta för at förstå vilka utmaningar man 
som förening idag står över för och på vilket vis kommunen bäst kan u�orma stöd och stötning �ll 
kommunens föreningsliv. 

Länk �ll reportage från årets besöksdag: 

htps://www.harryda.se/nyheter/nyheterforetagande/besoksdaggerbatreforstaelseforforetagarnasvi
llkor.5.3913be3118d873f40f413b89.html  

Mete Grefsrud Persson 

Landveter IS 
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Rävlanda Samhällsförenings förslag till Härryda kommuns 
budget 2025 

Härryda kommun har goda möjligheter för att skapa förutsättningar för demokrati, 
delaktighet och välstånd som är likvärdiga över hela kommunen, på de mindre 
orterna finns till exempel redan förskolor, skolor, äldreboende och meröppna 
bibliotek. Rävlanda Samhällsförening vill dela med sig av befintliga aktiviteter som 
vi ser gör skillnad och behöver fortsatt finansiering samt nya behov där vi ser att 
finansiering kommer ge stor effekt i relation till insatsen. 

Barn och ungdomar  
Alla, oberoende av geografisk hemvist, sociala och ekonomiska förhållanden har 
rätt till utbildning. För att uppnå likvärdighet för öst i jämförelse med kommunens 
västra delar behöver medel därför avsättas för:  
-att skapa ett löneläge som är lika över kommunen. För att locka ny kompetens
behövs lönetillägg, resetillägg eller annat för att de östra kommundelarna ska kunna
konkurrera med skolor närmare Göteborg.
-att ge möjlighet för skolungdom att kostnadsfritt via kollektivtrafiken i Härryda
kommun och Bollebygds kommun alla tider och över året ta del av fritidsaktiviteter
och socialisera sig utanför ortsgränser. Tidiga vanor lägger också grunden för ett
hållbart resande.
-utökat öppethållande för fritidsverksamhet utanför skoltid, även lördagar, som ett
led i att förebygga psykisk ohälsa hos barn och ungdom. En fritidsverksamhet med
vuxennärvaro är också något som ungdomar själva önskar.

Kollektivtrafik och infrastruktur  
Det är ett faktum att i de östra kommundelarna är tillgång till bil helt nödvändigt. 
För att öka möjligheten till delaktighet, demokrati och förbättrade livsvillkor för 
människor i alla åldrar och situationer i livet är därför tillgång till kollektivtrafik 
avgörande. Ett minskat bilåkande är också en förutsättning för en klimatsmart och 
resurseffektiv kommun. Därför behöver medel avsättas för bättre 
kommunikationer, särskilt för  
-busslinje Hällingsjö-Rävlanda
-cykelbana Hindås-Rävlanda, Bollebygd-Rävlanda
- göra en översyn av hastigheterna genom samhället för att skapa en tryggare miljö
för människor som inte är bilburna.
-och för ett behov som växer för varje år, medel för en planskild järnvägskorsning i
Rävlanda.
Cykelbana Hällingsjö-Rävlanda förutsätter vi att det redan finns en budget för och
att tidigare plan fortfarande gäller.

Behovet av trygg trivsam mittpunkt i ett litet samhälle  
En väl utformad plats bidrar till att människor trivs, bor kvar och att skadegörelse 

Bilaga 5 till protokollet, Rådet för idéburna organisationer 2024-03-26 § 26



minskar. Rävlanda har inget av nämnda faktorer. För att skapa ett fredligt, öppet 
och hälsosamt samhälle behöver medel avsättas för att  
- skapa välkomnande miljöer och ytor centralt, som att exempelvis flytta 
återvinningsstationen från järnvägsstationen och istället skapa en inkluderande yta 
som välkomnar och skapar trivsamhet för människor att passera och vistas i.  
- omvandla järnvägsgallrets barriäreffekt och fängelseuttryck genom att humanisera 
och försköna det.  
- anlägga rabatt längs Stationsvägen på den obrukade gräsyta som sträcker sig längs 
vägen. 
- på sikt behöver kommunen skapa en strategi och anskaffa mark som möjliggör 
utveckling för centrumhandel, socialiserande och föreningsliv. 

 

Bilden ovan visar återvinningsstationen som möter besökare som angör orten med tåg. 

 

Bilden ovan visar den centrala Stationsvägen, som idag omges av järnvägsstaket och obrukad gräsyta med 
potential att bilda välkomnande rumsbildande miljö med trivselskapande rabatt. I fonden Rävlandas mataffär 
Tempo och järnvägsstationen med återvinningsstationen i förgrunden. 

Bevarande av månghundraårig kulturmark i Storåns dalgång, Öppna landskap 
På Härryda kommuns hemsida står att läsa: ”Upplev det gamla kulturlandskapet 
med odlingsrösen, stengärdesgårdar och fägator i Storåns dalgång” Rävlanda 
Samhällsförening vill uppmärksamma att det gamla kulturlandskapet är på väg att 
växa igen på delar av den betesmark som sträcker sig så behagfullt mot Storån, 
mark som ägs av kommunen.  Fastigheten Högen 1:1 har minst två värdefulla 
markområden som behöver vårdas 
- Beteshagen som varit sommarhem för kor sedan minst 150 år är på väg att växa 



igen. Förslag: bygg ordentligt stängsel och be kossorna från Smedstorp komma 
tillbaka. Djur i sin naturliga miljö är sällsynt. Igenväxt betesmark är det inte.  

 

Bilden ovan visar beteshagen närmast i bild, fastighet Högen 1:1 i skick då korna ännu betade marken. Storån 
skönjs nedan i sluttningen, på motstående sida beteshagarna i Värred. Längs beteshagen sträcker sig Hälsa 
Naturen en promenadslinga anlagd av Rävlanda Samhällsförening tillgänglig även för personer med 
funktionsnedsättning och som kan angöras från minst sju centralt belägna institutioner på orten som t ex skola 
och äldreboende. 
 

-Tallheden som gett namn åt området Heden är ett område som med en 
återställning till den ursprungliga tallhed det en gång var också bidra till en 
tryggare vistelse för alla som vistas där då en tallhed har god sikt åt många håll och 
släpper in ljus.  

 

Bilden visar del av slingan Hälsa Naturen ett EU-projekt med Rävlanda Samhällsförening som projektägare. 
Slingan går genom Heden och är tillgängliggjord för att alla oavsett förutsättningar ska komma ut i naturen. 

Med spänning och förväntan ser vi fram mot 2025 års budget.  

Styrelsen för Rävlanda Samhällsförening genom Katarina Nordling 
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